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Årsredovisning 2023 med uppföljning av budget för Stockholms stad 

 

Redovisning av kommunfullmäktiges aktiviteter som i sin 
helhet inte blivit genomförda under 2023 

I kommunfullmäktiges budget för 2023 tilldelades stadens nämnder aktiviteter och 

uppdrag. Denna bilaga redovisar vilka av dessa aktiviteter som inte blivit genomförda 

under 2023. Stadsledningskontoret förutsätter att nämnderna fortsätter arbetet i 

enlighet med vad som beslutats i kommunfullmäktige. 

Aktiviteter 

Utbildningsnämnden ska i samarbete med SISAB, förskolenämnden, 

stadsbyggnadsnämnden och stadsdelsnämnderna införa lekvärdesriktlinjer för 

förskolegårdar och skolgårdar. Riktlinjerna ska säkra tillräckliga ytstorlekar (1.2). 

- Arbete pågår med uppdraget, som fortsätter 2024. 

 

Utbildningsnämnden ska ta fram en utbildning för skolledare och personal om 

systematiskt elevhälsoarbete (1.2). 

- Aktiviteten är genomförd inom grundskolan. Inom gymnasieskolan pågår ett 

arbete som fortsätter in i 2024. 

 

Socialnämnden ska påbörja arbetet med att öppna egna HVB-hem för barn och unga i 

syfte att möta en större del av stadsdelsnämndernas behov av platser (1.3). 

- Socialnämndens planerade start under 2023 av HVB för flickor 14-17 år med 

social problematik har försenats på grund av svårighet att hitta lämplig lokal 

för verksamheten. Planen är att öppna under första halvåret 2024. 

 

Socialnämnden, äldrenämnden och utbildningsnämnden ska i samråd med 

kommunstyrelsen ta fram en gemensam målbild och handlingsplan för stadens 

fortsatta arbete i omställningen till en god och nära vård (1.3). 

- För att synkronisera med de regionala utvecklingsområdena för God och nära 

vård har staden inväntat framtagande av regional handlingsplan. Beslut om 

stadens handlingsplan är planerat till januari alternativt februari 2024.  

 

Kulturnämnden ska i samråd med fastighetsnämnden, stadsbyggnadsnämnden, 

trafiknämnden, stadsdelsnämnderna, AB Svenska Bostäder, AB Familjebostäder och 

AB Stockholmshem se över stadens strategi för gatukonst och muralmålningar bland 

annat med mer fokus på förutsättningar för eget skapande genom till exempel öppna 

väggar (1.5) 

- Arbete pågår med uppdraget, som fortsätter 2024. 

 

Utbildningsnämnden ska i samarbete med SISAB, idrottsnämnden och kulturnämnden 

ta fram en plan för öppnande av lokaler för kultur- och föreningsliv i minst en skola 

där lokaler tidigare inte funnits tillgängliga i varje stadsdelsnämndsområde genom att 

tillsammans identifiera de mest strategiskt lämpliga skolorna för detta (1.5) 

- Arbete pågår med uppdraget, som fortsätter 2024. 
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Kommunstyrelsen ska i samarbete med exploateringsnämnden, miljö- och 

hälsoskyddsnämnden, stadsbyggnadsnämnden, AB Svenska Bostäder, Familjebostäder 

AB, Stockholmshem AB och SISAB ta fram en strategi för klimatneutral bygg- och 

anläggningssektor (2.1) 

- Aktiviteten omhändertas i samband med framtagandet av ny 

klimathandlingsplan. Arbetet med handlingsplanen är långt gånget och 

kommer att slutberedas under 2024. 

 

Kommunstyrelsen ska i samarbete med exploateringsnämnden, 

stadsbyggnadsnämnden, trafiknämnden, Stockholm Stadshus AB, Stockholm Vatten 

och Avfall AB, Stockholms Hamn AB och Stockholm Exergi ansvara för stadens 

samlade koordinering för att genomföra uppförandet av nytt kraftvärmeverk samt tillse 

att relevanta ersättningsytor ordnas så som bad- och båtplats. En oberoende granskare 

ska tillsättas för att följa arbetet under genomförandeprocessen, och rapportera till 

staden hur arbetet fortlöper ur miljö- och klimatsynpunkt med särskilt fokus på 

dricksvattenförsörjningen (2.1) 

- Stockholm Exergi AB har ansökt om tillstånd till uppförande och drift av 

energianläggning och hamn med mera i Lövsta. Mark- och miljödomstolen vid 

Nacka tingsrätt beslutade i november 2022 att inte ge tillstånd. Stockholm 

Exergi AB överklagade i december 2022 domen till Mark- och 

miljööverdomstolen, som har meddelat prövningstillstånd i målet. 

Kommunstyrelsen har i juni 2023 lämnat ett skriftligt yttrande till domstolen, i 

vilket vikten av att anläggningen kommer till stånd framförs. Projektet är 

fortfarande i tillståndsfasen och resultatet i Mark- och Miljööverdomstolen 

styr det fortsatta arbetet och när det övergår i en genomförandefas aktiveras 

åtgärderna om oberoende granskare. 

 

Kommunstyrelsen ska i samarbete med miljö- och hälsoskyddsnämnden och 

Stockholm Stadshus AB ta fram en handlingsplan för att öka energilagringen och/eller 

värmelagring i stadens egna fastigheter samt i privata aktörers fastigheter (2.1) 

- Aktiviteten omhändertas i samband med framtagandet av ny 

klimathandlingsplan. Arbetet med handlingsplanen är långt gånget och 

kommer att slutberedas under 2024. 

 

Kommunstyrelsen ska i samarbete med miljö- och hälsoskyddsnämnden ta fram en 

metod som stöd till förvaltningar och bolagsstyrelser för införandet av miljö- och 

klimatkonsekvensanalys som beredningskrav i stadens tjänsteutlåtanden (2.1) 

- Beslut om att införa miljö- och klimatkonsekvensanalyser i stadens 

tjänsteutlåtanden som beredningskrav är en del i förslaget till nytt 

miljöprogram. Arbete med att ta fram stöd inför eventuellt införande 

genomförs inför beslut av miljöprogrammet under 2024. 

 

Kommunstyrelsen ska införa miljö- och klimatkonsekvenser som beredningskrav i 

stadens tjänsteutlåtanden (2.1) 

- Införandet av miljö- och klimatkonsekvenser som beredningskrav i stadens 

tjänsteutlåtanden och beslut om metod som stöd till nämnder och 

bolagsstyrelser för införandet av beredningskravet planeras att tas 
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tillsammans med reviderat miljöprogram för Stockholms stad, som slutbereds 

under 2024. 

 

Utbildningsnämnden ska i samarbete med förskolenämnden, stadsdelsnämnderna och 

SISAB ta fram en strategi för gröna skol- och förskolegårdar som ska syfta till att byta 

ut traditionella material, och hårdgjorda ytor mot mer gröna ytor och naturmaterial, 

samt prioritera plantering av fler träd och buskar på gårdar med höga temperaturer 

(2.2) 

- I december beslutade utbildningsnämnden om skolgårdsutveckling på tio 

skolor under 2024 och 2025 (dnr UTBF 2023/986). Projekten har särskilt 

fokus på att byta ut hårdgjorda och konstgjorda ytor till förmån för grönare 

miljöer. Strategin för gröna gårdar ingår i arbetet med lekvärdesriktlinjer som 

fortsätter 2024. 

 

Utbildningsnämnden ska i samarbete med förskolenämnden, stadsdelsnämnderna och 

SISAB, med Malmö stad som förebild, ta fram ett koncept för gröna skol- och 

förskolegårdar med en plan för hur detta kan genomföras på minst 15 skol- eller 

förskolegårdar under mandatperioden (2.2) 

- I december beslutade utbildningsnämnden om skolgårdsutveckling på tio 

skolor under 2024 och 2025 (dnr UTBF 2023/986). Projekten har särskilt 

fokus på att byta ut hårdgjorda och konstgjorda ytor till förmån för grönare 

miljöer. Koncept för gröna gårdar ingår i arbetet med lekvärdesriktlinjer som 

fortsätter 2024. 

 

Kommunstyrelsen ska genomföra en översyn i syfte att trafiknämndens resurser för 

trafikplanering ska delta i samtliga stadsbyggnadsprojekt på samma sätt som 

exploateringsnämndens och stadsbyggnadsnämndens resurser bekostas av 

exploateringsekonomin (2.3) 

- Arbete pågår med uppdraget, som fortsätter 2024. 

 

Trafiknämnden ska ta fram en trafik- och gatumiljöplan för City, med utgångspunkt i 

målet om 30 procent minskad biltrafik till år 2030 och prioritering av framkomlighet 

för gående, cyklister och kollektivtrafik (2.3) 

- Arbetet med att ta fram en med trafik- och gatumiljöplan för City har pågått 

under året med fokus på att inhämta underlag och data. Arbetet har 

samordnats med utredningsuppdraget om miljözon klass 3 och kommer att 

fortsätta under 2024. 

 

Trafiknämnden ska utreda färdigt en cykelbro mellan Gamla stan och Tegelbacken 

samtidigt som alternativa lösningar kan utredas (2.3) 

- Arbetet med en cykelbro pågår inom arbetet med en ny Vasabro. Om 

Vasabron behöver rivas kan en tillfällig gång- och cykelbro bli nödvändig. 

Denna bro kan även bli permanent om inte en breddning av Vasabron är 

möjlig. 
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Trafiknämnden ska utreda hur Skeppsbrons kaj kan göras bilfri till år 2024 (2.3) 

- Nämnden fick ett nytt uppdrag avseende parkering i Gamla stan och för 

Skeppsbron i budgeten för 2024 och arbetet kommer att ske inom ramen för 

dessa uppdrag under 2024. 

 

Stockholms Stads Parkerings AB ska i samarbete med fastighetsnämnden, 

trafiknämnden och AB Familjebostäder genomföra pilotprojekt med innovativ 

gatuladdning i syfte att på sikt tillhandahålla gatuladdning i enlighet med stadens mål 

(2.3) 

- Arbetet med att utreda samt identifiera den mest lämpliga tekniska lösningen 

har pågått under året och pilotprojektet planeras att genomföras under 2024. 

 

Stockholm Vatten och Avfall AB ska, för att trygga stockholmarnas tillgång till ett 

friskt dricksvatten, utreda metoder och förslå åtgärder för att rena dricksvattnet från 

skadliga ämnen såsom läkemedelsrester, PFAS, tungmetaller och mikroplaster (2.4) 

- En del utredningar och provtagningar har genomförts. Det kan konstateras 

att vattnet från Mälaren kommer att behöva ett kompletterade reningssteg. 

Nästa steg är att ta fram lämpliga och realiserbara åtgärder på kort, 

medellång och lång sikt. Arbetet med att utreda samt identifiera den mest 

lämpliga tekniska lösningen har pågått under året och pilotprojektet planeras 

att genomföras under 2024. 

 

Fastighetsnämnden ska i samarbete med kommunstyrelsen utreda och framställa 

förslag till beslut om en stadsintern hyresmodell enligt en kostnadsbaserad princip. I 

förslag till beslut ska princip för överskottskrav fastställas (3.1) 

- Ett intensivt arbete har fortgått under hösten, bland annat har det identifierats 

kategorier till en föreslagen stadsinterns hyresstruktur, tagits fram en grund 

till ingående kostnadskomponenter i hyran samt byggts en modell för att 

kunna simulera olika hyror. Det finns ett antal knäckfrågor kvar att lösa och 

beslut kring grundläggande utgångspunkter som modellen ska vila på innan 

ett förslag kan presenteras. Dessa frågor avser fastighetskontoret lösa i 

samarbete med stadsledningskontoret under 2024.  

 

Kommunstyrelsen ska i samarbete med stadsdelsnämnderna upphandla och införa ett 

gemensamt digitalt system för handläggning av stadsdelsnämndernas föreningsbidrag 

(3.1)  

- För att kunna genomföra en upphandling av ett väl fungerande stöd är 

kartläggning av behoven nödvändigt. Under året har därför en 

processkartläggning av stadsdelsnämndernas handläggning av 

föreningsbidrag genomförts och ett underlag till upphandling tagits fram. 

Upphandlingen kommer att ske under 2024.  

 

Micasa Fastigheter i Stockholm AB ska i samarbete med Stockholm Stadshus AB ta 

fram en konkret plan för att pressa hyreskostnaderna i nyproduktion, utan att äventyra 

gällande kvalitetskrav samt miljö- och klimatkrav (3.1). 

- Bolaget arbetar för att hyresnivåerna ska hållas på en överkomlig nivå vid 

om- och nybyggnation av både seniorbostäder och vård- och 

omsorgsboenden. I samråd med Stadshus AB har detta arbete fortgått i de 

projekt som varit aktuella under året. Samverkansavtalet mellan staden och 
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Micasa bidrar också till att hålla hyrorna nere i de fastigheter som 

stadsdelsförvaltningarna blockförhyr av bolaget.  

 

Utbildningsnämnden ska i samarbete med arbetsmarknadsnämnden utreda hur effektiv 

samplanering och lokalutnyttjande som dimensioneras mer efter arbetsmarknadens 

kompetensbehov kan åstadkommas för gymnasie- och vuxenutbildning (3.1) 

- Arbete pågår och fortsätter in i 2024. 

 

Kommunstyrelsen ska samlat redovisa myndighetsutövande nämnders egna 

undersökningar av kundnöjdhet (3.2) 

- Arbete pågår och färdigställs under 2024. 

 

Utbildningsnämnden ska i samarbete med arbetsmarknadsnämnden utreda hur elever i 

introduktionsprogram kan ges yrkesutbildning för att på kort sikt bli ekonomiskt 

självförsörjande (3.2) 

- Arbete pågår och fortsätter in i 2024. 

 

Socialnämnden ska revidera riktlinjerna för försöks- och träningslägenheter och 

utvidga riktlinjerna till att omfatta Bostad först (3.3) 

- Uppdraget förväntas slutföras under första tertialen 2024. 

 

Kommunstyrelsen ska stödja och uppmuntra anställda till klimatvänliga transporter 

genom erbjudande om bland annat förmånscykel med bruttolöneavdrag (3.4) 

- Upphandling av förmånscyklar utannonserades under året men 

upphandlingen avbröts på grund av oklarheter i skattereglerna, som medför 

att cyklar blir dyrare. Inriktningen är att under 2024 begära ett 

förhandsbesked av Skatterättsnämnden respektive Högsta 

förvaltningsdomstolen, och vid ett för staden positivt besked kan en 

upphandling därefter genomföras. 

  

Trafiknämnden ska i samarbete med stadsdelsnämnderna, exploateringsnämnden, 

stadsbyggnadsnämnden och AB Familjebostäder, AB Stockholmshem, AB Svenska 

Bostäder ta fram ett program för främjande av stadsnära odling (3.6) 

- En projektgrupp med representanter från trafiknämnden, 

exploateringsnämnden, stadsbyggnadsnämnden, stadsdelsnämnderna och 

bostadsbolagen har bildats. Under hösten har underlagsmaterial samlats in 

och ett flertal inriktningar och strategier har börjat utformas. Ett särskilt 

fokus har även lagts på stadsdelsnämndsområdet Järva. Arbetet med att 

utveckla inriktningen och strategierna i programmet fortsätter under 2024. 


